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RS AU § 215 Medborgarförslag. Säkra cykelvägar för 
bättre hälsa och bättre miljö 

Ärendenummer: RS 2022/881 

Arbetsutskottets förslag till regionstyrelsen 
• Regionstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit 2022-06-21 där förslagsställaren föreslår 
att en omprioritering av vägnätet i cykelns favör ska göras i och i anslutning till 
bland annat Visby. Förslagsställaren pekar på behovet av säkra cykelvägar med 
två mils radie ut från Visby, liksom eventuellt även i anslutning till andra orter, 
liksom på Fårö. Där det inte finns plats att bygga cykelväg föreslås så kallad 
bygdeväg eller enfältsväg. Förslagsställaren motiverar förslaget med att det i 
dagsläget är för farligt att cykla dessa sträckor.  

Regionstyrelseförvaltningen delar förslagsställarens uppfattning att det finns 
stora brister i cykelvägnätet idag, i Visby och längs med länsvägarna. Det finns 
en cykelplan för Visby som sträcker sig till 2025, där problem och åtgärder har 
identifierats. Utanför Visby saknas kartläggning av behoven och en samordnad 
cykelplanering mellan Trafikverket och regionen behövs för att ta fram 
åtgärder som främjar både daglig pendlingscykling och turistcykling. 
Regionstyrelsen beslutade 2023-06-13, § 222, att uppdra åt 
regionstyrelseförvaltningen att ta fram en regional cykelplan för Gotland. 
Planen kan omfatta cykelvägar av olika standard och även bygdeväg kommer 
vara relevant att titta på. Den regionala cykelplanen kommer att tas fram i 
samverkan med Trafikverket och uppstart sker under hösten 2023.  

Åtgärder för att förenkla och förbättra möjligheterna att cykla på Gotland är 
prioriterade i länsplanen för regional transportinfrastruktur 2022-2033. Där är 
120 mnkr, 43 % av de totala medlen, vikta till cykelåtgärder på det statliga 
vägnätet. Utöver det finns möjlighet att inom länsplanen medfinansiera 
cykelåtgärder på det kommunala vägnätet. Att bygga cykelväg är dock dyrt, 
samtidigt som behoven är stora.  

Regionstyrelseförvaltningen bedömer att medborgarförslaget med den 
informationen kan anses besvarat.  

Bedömning 
Regionstyrelseförvaltningen delar förslagsställarens uppfattning att det finns 
stora brister i cykelvägnätet idag, i Visby och längs med länsvägarna. 
Regionstyrelseförvaltningen bedömer därför att arbetet med en regional 
cykelplan blir viktigt. I planen kan även konceptet bygdeväg utredas vidare. 
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Regionstyrelseförvaltningen bedömer att medborgarförslaget därmed kan anses 
besvarat.  

Ärendets behandling under mötet
Ordförande ställer proposition på regionstyrelseförvaltningens förslag och 
finner att det bifalls. 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag. Säkra cykelvägar för bättre hälsa och bättre miljö,  
2022-06-21 
Regionstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-08-23 
  


